

English Version

Procedures Name:	Plastic Waste Reduction Action Plan Procedure
------------------	--

▪ **Procedures Information:**

Code:	PRO_113_SDG_14_P3_N_2
Issue date:	2018
Revision, Date:	V05, 2025
Evaluation Frequency:	Yearly
Level of Confidentiality:	Public
Pages:	2
Procedure Approved Date:	22 Feb 2018
Decision of the Deans Council:	24 July 2018/2019

▪ **Responsibilities and implementation:**

Follow-up, review and development:	Strategies and Policies Committee, Sustainability and Ranking Office
Accreditation:	Human Resources and Institutional Development Unit
Application (scope):	Develop and implement a comprehensive plan to reduce plastic waste at the university, promoting sustainability by minimizing reliance on single-use plastics and replacing them with environmentally friendly alternatives.

▪ **Procedure Steps:**

#	Step
1.	<p>Assess Current Situation:</p> <ul style="list-style-type: none"> Conduct a comprehensive survey to identify the types and quantities of plastic waste generated on campus. Analyze the data to determine the primary sources of plastic waste.
2.	<p>Set Goals:</p> <ul style="list-style-type: none"> Define clear and measurable objectives for reducing plastic waste. Develop a timeline to achieve these objectives.
3.	<p>Awareness and Education:</p> <ul style="list-style-type: none"> Launch awareness campaigns on campus to educate students and staff about the environmental impacts of plastic. Organize workshops to introduce sustainable alternatives to plastic use.
4.	<p>Replace Plastic Materials:</p> <ul style="list-style-type: none"> Reduce the use of single-use plastics in cafeterias and facilities. Encourage the use of reusable materials, such as refillable cups and bottles.
5.	<p>Enhance Recycling Programs:</p> <ul style="list-style-type: none"> Establish sorting and recycling stations across campus. Provide incentives to encourage plastic recycling among students and staff.



6.	<p>Develop Partnerships:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Collaborate with service providers and suppliers to reduce plastic in packaging. • Partner with environmental organizations to support plastic reduction initiatives.
7.	<p>Evaluation and Development:</p> <ul style="list-style-type: none"> • Monitor the implementation of the plan through periodic evaluations. • Update the plan based on results and feedback.

▪ **Related Forms:**

#	Form Name
1.	Periodic Reports on the Progress of Plan Implementation.
2.	Guidelines for Reducing Plastic Use on Campus.
3.	Collaboration Documents with Suppliers and Partners.

اسم الاجراء:	إجراء تطوير خطة الحد من النفايات البلاستيكية
--------------	--

المعلومات العامة:

الرمز:	PRO_113_SDG_14_P3_N_2
تاريخ الإصدار:	2018
رقم المراجعة، وتاريخها:	V05, 2025
التقييم الدوري:	سنوياً
مستوى السرية:	عام
عدد الصفحات:	1
تاريخ اعتماد السياسة:	22 Feb 2018
قرار مجلس العمداء:	24 July 2018/2019

المسؤوليات والتطبيق:

المتابعة والمراجعة والتطوير:	لجنة الاستراتيجيات والسياسات، ومكتب الاستدامة والتصنيفات
الاعتماد:	وحدة الموارد البشرية والتطوير المؤسسي
التطبيق (النطاق):	ضع وتنفيذ خطة شاملة للحد من استخدام النفايات البلاستيكية في الجامعة، وتعزيز الاستدامة من خلال تقليل الاعتماد على المواد البلاستيكية ذات الاستخدام الواحد واستبدالها ببدائل صديقة للبيئة.

خطوات الإجراء:

الرقم	الخطوة
1.	تقييم الوضع الحالي: <ul style="list-style-type: none"> إجراء مسح شامل لتحديد أنواع وكميات النفايات البلاستيكية المنتجة في الجامعة. تحليل البيانات لتحديد المصادر الرئيسية للنفايات البلاستيكية.
2.	وضع الأهداف: <ul style="list-style-type: none"> تحديد أهداف واضحة وقابلة للقياس لتقليل النفايات البلاستيكية. وضع جدول زمني لتحقيق تلك الأهداف.
3.	التوعية والتنقيف: <ul style="list-style-type: none"> إطلاق حملات توعية داخل الحرم الجامعي لتنقيف الطلاب والموظفين حول آثار البلاستيك على البيئة. تنظيم ورش عمل لتقديم بدائل مستدامة لاستخدام البلاستيك.
4.	استبدال المواد البلاستيكية: <ul style="list-style-type: none"> تقليل استخدام البلاستيك ذو الاستخدام الواحد في جميع الكافيتريات والمرافق. تشجيع استخدام المواد القابلة لإعادة الاستخدام مثل الأكواب والزجاجات القابلة للتعبئة.
5.	تعزيز برامج إعادة التدوير: <ul style="list-style-type: none"> إنشاء محطات فرز وإعادة تدوير داخل الحرم الجامعي. تقديم حوافز لتشجيع إعادة تدوير المواد البلاستيكية بين الطلاب والموظفين.
6.	تطوير الشراكات: <ul style="list-style-type: none"> التعاون مع مزودي الخدمات والموردين لتقليل البلاستيك في التعبئة والتغليف. إقامة شراكات مع مؤسسات بيئية لدعم مبادرات الحد من البلاستيك.
7.	التقييم والتطوير: <ul style="list-style-type: none"> متابعة تنفيذ الخطة من خلال تقييمات دورية. تحديث الخطة بنا "ء على النتائج والملاحظات المستخلصة.

النماذج المرتبطة:

الرقم	اسم النموذج
1.	تقارير دورية حول تقدم تنفيذ الخطة.
2.	إرشادات للحد من البلاستيك في الجامعة.
3.	وثائق التعاون مع الموردين والشركاء.